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Aanzienlijke meerkosten /minder slagkracht
De kosten die gemoeid zijn met de uitvoering van het project vallen binnen de begroting van VGGM, 
met uitzondering van de loonkosten voor een 24/7 bezetting van de post Ede-Stad. Deze loonkosten 
nemen naar verwachting structureel met € 1,5 miljoen per jaar toe. Met het oog op de slinkende 
budgetten voor gemeenten is dat een aanzienlijke stijging op de begroting van de VGGM. Ons is niet 
duidelijk wie deze meerkosten straks gaat betalen, de gemeente Ede zelf of alle 15 gemeenten in de 
VGGM gezamenlijk. Dit roept bij ons de vraag op waarom een kostengunstige voorziening als de post 
Stadspoort (€ 156.250,- per jaar, excl. huisvestingskosten), centraal gelegen tussen de belangrijkste 
risico-objecten in de gemeente Ede, moet wijken voor een zeer prijzige oplossing en in hoeverre 
alternatieve bedrijfsvoeringsmodellen voldoende zijn onderzocht.
 
De toenemende loonkosten binnen de gemeente Ede door 24/7 bezetting komen die voor rekening 
van het totale budget van de VGGM?

Antwoord: Omdat de situatie in Ede-Centrum arbeidsrechtelijk niet meer mag (vrijwilligers en 
beroeps in een verplicht woongebied van 2 minuten, die in de avond/nacht en weekend 
geconsigneerd zijn en verplicht binnen 2 minuten op de kazerne moeten zijn) is in 2018/2019 
uitgebreid onderzoek verricht naar mogelijkheden om de organisatie in Ede toekomstbestendig in te 
richten. Daar is uitgekomen dat een gekazerneerde brandweerorganisatie voor Ede-Stad de meest 
passende oplossing is. Bij deze optie is de bijdrage van post Stadspoort (die nu alleen uitrukt in 
avond/nacht/weekend omdat de Edese vrijwilligers en beroepsmensen dan vanaf huis moeten 
komen, niet meer nodig). Deze nieuwe situatie voor Ede komt voort uit veranderende wetgeving en 
een uitspraak van het Europese Hof (zaak Matzak). Bestuur VGGM is verantwoordelijk voor de 
brandweerzorg in de regio. Bestuur wordt in de vergadering van 2 december gevraagd om hierover 
een besluit te nemen. 

Zo ja bevestigt u dan hiermee dat de Gemeente Barneveld voor een substantieel deel mee gaat 
betalen aan deze 24/7 bezetting in Ede?

Antwoord: Het concrete voorstel is nog niet bekend.
 
In de situatie vóór het vaststellen van het Dekkingsplan in 2015 (zie p. 9) beschikte de brandweer in 
Ede (Ede-centrum en Stadspoort) over een drietal parate tankautospuiten waarvan één TS geschikt 
voor natuurbranden.
Volgens de VVGM is nu één tankautospuit voor Ede voldoende en kunnen omliggende posten binnen 
15 minuten voorzien in de opschaling. Los van de vraag of 15 minuten voor de opkomst van een 2e TS 
bij portiekflats en gebouwen met minderzelfredzamen als adequaat valt te kwalificeren, is het nog 
maar de vraag of daar in Ede stad aan kan worden voldaan. De rijtijd van de omliggende korpsen 
vergt alleen al ongeveer 15 minuten (zie grafische routebeschrijving voor het Ziekenhuis Gelderse 
Vallei), de elementen verwerkings- en alarmeringstijd op de meldkamer en P2000 (1,5 à 2 minuten) 
en de uitruktijd van de vrijwilligers (4 à 5 minuten) niet meegerekend.
 
Als ik het bovenstaande stuk goed begrijp gaan de tankautospuiten in Ede terug van 3 naar 1. 
1 tankautospuit is speciaal geschikt voor natuurbranden. Kunt u aangeven of deze auto gaat 
vervallen en zo ja of dit ook consequenties heeft voor Barneveld in geval van een grote natuurbrand 
in onze gemeente?

Antwoord: Het is een misverstand dat Ede-Stad nu 3 parate tankautospuiten heeft. Op de post Ede-
Centrum staan 2 tankautospuiten: 1 stadsbrandweervoertuig en 1 natuurbrandbestrijdingsvoertuig. 
Afhankelijk van de melding, wordt met één van de voertuigen uitgerukt. Normaal gesproken is dit 



dus vrijwel altijd de stadsbrandweervoertuig. In het geval Stadspoort operationeel is, is een 2e 
tankautospuit beschikbaar. Meer parate eenheden heeft Ede-Stad niet. Dit is conform de 
afgesproken lijn uit de visie Brandweerzorg, die in 2015 bestuurlijk is vastgesteld. Door de 
uitgestrektheid van de gemeente Ede en de dorpen, beschikt Ede over een grote slagkracht van maar 
liefst 8 tankautospuiten, waaronder ook 5 natuurbrandbestrijdingsvoertuigen. Die zijn er nu al en die 
blijven in de toekomst ook. Hierin verandert niets.

Ede beschikt over veel materiaal wat ingezet kan worden in de regio bij grote branden. In hoeverre 
geeft het terug van 3 naar 1 tankautospuit consequenties voor Barneveld bij grote branden?

Antwoord: Zoals aangegeven heeft Ede-Stad geen 3 tankautospuiten. Op posten Ede-Centrum staan 
2 tankautospuiten: 1 stadsbrandweervoertuig en 1 natuurbrandbestrijdingsvoertuig. Afhankelijk van 
de melding, wordt met één van de voertuigen uitgerukt. Normaal gesproken is dit dus vrijwel altijd 
de stadsbrandweervoertuig. In de nieuwe organisatievorm vindt herbezetting van de post plaats. 
Daarmee blijft de inzet van 2 tankautospuiten geborgd, zoals dit nu ook het geval is. Ook aan de 
slagkracht, zoals hierboven toegelicht, verandert niets, waardoor zonodig dezelfde bijstand verleend 
blijft worden aan Barneveld, zoals dit nu ook gebeurt. Ook hierin verandert niets.


